
KOMISIA PRE CESTOVNÝ RUCH A MEDZINÁRODNÚ SPOLUPRÁCU 

Mestského zastupiteľstva hlavného mesta Slovenskej republiky  

Bratislavy 

 

Zápisnica 

z rokovania Komisie pre cestovný ruch a medzinárodnú spoluprácu MsZ 

zo dňa 14. septembra 2023 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny  

Program:  

1. Otvorenie 

2. Kandidatúra hlavného mesta Slovenskej republiky Bratislava na Európske hlavné mesto 
demokracie pre programový rok 2024/2025 (Informačný materiál) 

3. Zmena organizácie dopravy na Rázusovom nábreží a jej riziká dopadu na logistiku 
turistických skupín prichádzajúcich do Bratislavy po rieke Dunaj lodnou osobnou dopravou a 
organizovanou autobusovou dopravou 

4. Rôzne 

 

K bodu 1 

Predsedníčka komisie Jana Jakubkovič otvorila zasadnutie komisie. Z účasti na zasadnutí komisie 

sa ospravedlnil pán Jakub Kuruc, pán Vagač a pán Sárlos. 

 

K bodu 2 - Kandidatúra hlavného mesta Slovenskej republiky Bratislava na Európske hlavné 
mesto demokracie pre programový rok 2024/2025 (Informačný materiál) 

Materiál prišli predstaviť pani Erneker (projektová manažérka BKIS) a pani Pavlovová (poradkyňa 
primátora), ktoré kandidatúru pripravujú. Európske hlavné mesto demokracie podporuje myšlienku 
demokracie na lokálnej úrovni. Je to pomerne mladá iniciatíva, ktorá vznikla v roku 2022, prvým 
mestom s titulom Európske hlavné mesto demokracie sa stala Barcelona. Bratislava sa v prvom 
rade snaží stať členom siete miest, ktoré navzájom zdieľajú best practices v oblasti demokracie. 
Podujatie má počas programového roka veľký potenciál pritiahnuť množstvo návštevníkov do 
Bratislavy. Programový rok by mal trvať od 09/2024 do 08/2025, podujatia by z veľkej časti kopírovali 
už etablované mestské projekty a každoročné podujatia. 2 podujatia by organizoval inštitút 
Innovation in Politics, ktorý stojí za celou myšlienkou ECoD. Networking v rámci tejto siete nám môže 
priniesť aj rôzne spolupráce v kultúrnej oblasti, podpory cestovného ruku alebo vzdelávania, ktoré 
môžu byť prínosné aj v budúcnosti. 

Členovia komisie vnímajú túto iniciatívu pozitívne a vidia v nej veľký potenciál pre mestský cestovný 
ruch. 

 

K bodu 3 - Zmena organizácie dopravy na Rázusovom nábreží a jej riziká dopadu na logistiku 
turistických skupín prichádzajúcich do Bratislavy po rieke Dunaj lodnou osobnou dopravou 
a organizovanou autobusovou dopravou 

Materiál bol predložený na zasadnutie komisie z iniciatívy členiek komisie pani Sendekovej a pani 
Kubíkovej, ktoré materiál aj predstavili ostatným členom komisie. Materiál sa zameriava na zmeny 
dopravy na Rázusovom nábreží, ktoré významne ovplyvňujú logistiku turistov/návštevníkov, ktorí 
prichádzajú do Bratislavy lodnou dopravou (cca. 1000 návštevníkov naraz počas najvyťaženejších 
časov – cca. 4 lode (zväčša prichádzajú medzi 8 – 9 hod.)) a ďalej sa pohybujú po meste 
organizovanou autobusovou dopravou. Druhá časť sa zameriava na turistov, ktorí prichádzajú do 



mesta zájazdovou autobusovou dopravou. V Bratislave je zriadených niekoľko krátkodobých 
zastávok na výstup a nástup na exponovaných miestach (napr. pri Bratislavskom hrade, na 
Hurbanovom námestí, na Slavíne, pri Malej Scéne a iné). Najviac využívané zastávky určené na 
výstup a nástup na Rázusovom nábreží boli však zmenou organizácie dopravy zrušené (pôvodne 
sa tam zmestilo 5 autobusov). Ostala možnosť zastaviť na zastávke MHD, ktorá je však kapacitne 
nedostatočná. Logistika turistických skupín sa týmito úpravami (napr. aj zákazmi odbočenia) 
skomplikovala, zároveň sa úpravy realizovali v čase hlavnej turistickej sezóny a neboli oznámené 
dostatočne vopred (negatívne to ovplyvnilo vopred pripravovaný itinerár lodných spoločností, 
programovú ponuku BTB a pod.). Riešením by bolo vyčleniť náhradné miesta na krátkodobé 
parkovanie (10-15 minútové parkovanie), napr. pod mostom SNP, zväčšiť autobusovú zastávku 
autobusu č. 70.  

Pani Jakubkovič navrhla materiál posunúť na zasadnutie Komisie dopravy a informačných 
systémov, ktorá môže hľadať konkrétne technické riešenia. Bratislava Tourist Board sa zapája do 
hľadania riešenia danej problematiky a iniciovala stretnutia s námestníčkou zodpovednou za 
dopravu, na ktorých sa hľadali vyhovujúce riešenia. Členovia navrhli do komunikácie zahrnúť aj DPB. 

Uznesenie: 

Komisia pre cestovný ruch a medzinárodnú spoluprácu MsZ odporúča predložiť predmetný 

materiál na rokovanie Komisie dopravy a informačných systémov, ako aj Dopravnému 

podniku Bratislava a primátorovi hlavného mesta SR Bratislavy, a to za účelom akútnej 

potreby riešenia organizácie dopravy na Rázusovom nábreží, ktorej zmeny priniesli priamy 

dopad na cestovný ruch, respektíve turistov v hlavnom meste SR. 

Hlasovanie: prítomných: 10, za: 10, zdržal sa: 0, proti: 0  

Pozn. Hlasovanie prebehlo per rollam v dňoch 18. – 20.9.2023 

 

K bodu 4 - Rôzne 

Členovia otvorili tému zvýšenia členského príspevku mesta organizácii BTB. Pani Jakubkovič 
informovala členov, že témou sa aktívne zaoberala, mala stretnutie s pánom námestníkom Mrvom, 
ktorý sa stretol aj s predstaviteľmi BTB. Vedenie mesta chápe ekonomické dopady na fungovanie 
BTB, avšak konkrétne možnosti na navýšenie členského príspevku sa uvidia pri zostavovaní 
rozpočtu na budúci rok. 

 

Najbližšie zasadnutie komisie sa koná 5.10.2023. 

 

 

  

 

JUDr. Jana Jakubkovič, v.r. 

predsedníčka komisie 
 
 
 
Zapísala: Mgr. Veronika Štefániková 
 

https://zastupitelstvo.bratislava.sk/komisia-pre-kulturu-media-a-ochranu-kulturneho-dedicstva-zasadnutie-11012023/bod-3/

